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        C r n a   G o r a 

 SKUPŠTINA CRNE GORE  

-Odbor za ekonomiju, finansije i budžet- 

Broj: 00-71/18-2/ 

EPA 365 XXVI 

Podgorica, 12. mart 2018. godine 

 

SKUPŠTINI  CRNE  GORE                                                                                              

 

Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije 

i budžet, sa 39. sjednice održane 7. marta 2018. godine, podnosi  

 

I Z V J E Š T A J 

o razmatranju PREDLOGA REZOLUCIJE O NAČINU VALORIZACIJE ELEKTRO-ENERGETSKOG 

POTENCIJALA CRNE GORE, koji je podnijela grupa poslanika 

 

Odbor se upoznao sa razlozima za predlaganje rezolucije o načinu valorizacije elektro-

energetskog potencijala Crne Gore, saopštenim u uvodnom obrazloženju predstavnika 

predlagača, a koja je predložena u cilju podsticanja razvoja elektro-energetskog potencijala na 

dugoročno održiv način, kao i realizacije aktivnosti u vezi sa izgradnjom novih velikih izvora 

električne energije uvažavajući ekonomske indikatore, tehničke i geološke standarde i analize, 

ekološku zaštitu i očuvanje kulturološkog nasleđa. Saopšteno je da će se iznos sredstva za 

sprovođenje predložene rezolucije, odnosno za izgradnju novih izvora električne energije i 

revitalizaciju i izgradnju novih objekata, utvrditi kroz izradu relevantnih studija, dok će se isti 

obezbijediti kroz osnivanje Crnogorske razvojne banke, zatim, iz profita Elektroprivrede Crne 

Gore (EPCG), fondova Evropske unije, sredstava međunarodnih finansijskih institucija i dr. 

 

Na Odboru je konstatovano da se navedenim predlogom rezolucije, između ostalog, 

poziva Vlada Crne Gore i nadležne institucije da inoviraju Strategiju razvoja energetike Crne 

Gore do 2030. godine i Akcioni plan do 2020. godine, da prioritetno valorizuju vodotok Pive, da 

usaglase dugoročno održiv interes oko valorizacije zajedničkih vodotoka sa susjednim državama, 

da razmotre mogućnost učešća u izgradnji HE „Buk-Bijela“, da otkupe akcije u EPCG i Rudniku 

uglja Pljevlja, itd. 

 

 Tokom rasprave, članovi Odbora su istakli da se pitanja obuhvaćena predloženim aktom 

ne mogu riješiti samo donošenjem rezolucije, kao i da se radi o problematici koja je u potpunosti 

prepoznata od strane Vlade Crne Gore i nadležnih institucija. Istaknuto je da se pitanja navedena 

u Predlogu rezolucije detaljno analiziraju prilikom izrade strateških dokumenata, što predstavlja 

sastavni dio ekonomske politike koju vodi Vlada, te i da postizanje ciljeva energetskog razvoja 

upravo zavisi od mišljenja i nalaza stručnih institucija, energetske industrije, otvorenosti tržišta i 

drugih elemenata u sistemu donošenja odluka, a ne samo od rezolucije. 

 

Odbor se upoznao i sa mišljenjem Vlade Crne Gore koja predlaže da se ne prihvati 

Predlog rezolucije, ukazujući da su predlozi iz rezolucije već sadržani u dokumentima kojima se 

uređuje razvoj energetskog sektora Crne Gore, i to: Energetskoj politici Crne Gore do 2030. 

godine, Strategiji razvoja energetike Crne Gore do 2030. godine i Akcionom planu 2016-2020 za 

implementaciju Strategije, a koji prepoznaju značaj korišćenja obnovljivih izvora energije, 
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povećanja energetske efikasnosti, valorizacije raspoloživih rezervi uglja kroz izgradnju novog 

objekta i rekonstrukciju postojećeg, uz primjenu savremenih standarda i propisa iz zaštite 

životne sredine. 

 

Odbor je, nakon rasprave, sa šest glasova „protiv“ i jednim „uzdržanim“ glasom odlučio 

da predloži Skupštini da odbije Predlog rezolucije o načinu valorizacije elektro-energetskog 

potencijala Crne Gore. 

 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Filip Vuković. 

 

 

Ovima izvještajem, zbog tehničke greške, zamjenjuje se izvještaj zaveden pod brojem 00-71/18-

2/3. 

 

 

PREDSJEDNIK ODBORA 

Predrag Sekulić 

 


